



FU referat – d 07 august 2026

Tilstedeværende:	Fraværende:
Eva Mærsk Jonathan Josva Schou Nickolaj Oksen	Nikolaj Mørk Ozzy Askham
SEK: René, Selina	

Programpunkter

Programpunkt	Referat
Velkommen og formalia	Jonathan byder velkommen Jonathan leder dagens møde og René skriver referat.
Opgaver fra sidst	Mørk og Oksen – Arbejd videre med udvalgskommissorier som forventes præsenteret i september/oktober - Der arbejdes på livet løs og de er næsten færdige. Ozzy og Eva – lave opslag om mailingsliste samt tekst til hjemmeside. - Den er sendt til kommunikationsudvalget, og de vender tilbage til FU med et oplæg. Jonathan – Snak med UDDAK om formål for udvalgets fremtid - Jonathan har snakket med et par af dem, og man ønsker at holde et møde/deltage til deres næste møde, gerne sammen med Oksen, så de kan få afklaret mandat mm. Hvilket passer godt sammen med Oksen og Mørks arbejde. -UDDAK har næste møde d. 1 september. Og arbejdsweekend d. 2-4 oktober. Jonathan – snak med Christian Mikkelsen fra internationalt udvalg - Snakken er taget. Og man vil gerne fortsætte med planen for 2026. Og evt. se om man skal lave en partnerskabsidentifikationstur gennem DUF til Singapore. Derudover så har udvalget valgt at prioritere flere små-personers-ture 10 personer vs. 20 personer. Da de har haft svært ved at fylde de store ture. Udvalget vil dog gerne have en mere klar retning for den politiske ledelse, da de tænker at det kan styrke deres arbejde. Jonathan - Fremtidig retning for internationalt udvalg og evt. nuværende plan for 2026 - Tilgår Jonathan - Hvad skal politisk udvalg være / lave - Tilgår Ozzy og Jonathan - Medlemsafgrænsning og Metode -tilgår
Siden sidst	Aktiviteter -Vi har afholdt sommerskole for 11. gang!



	-Vi har afholdt Inklusionskurser hos Kompagni Gottheim og en mindre på Magiske turnering på Als -Vi har haft prebesøg af Armoured Combat Austria, hvor vi har snakket om hvad vores organisationer kunne få ud af det endelig store besøg, som skal foregå i 2027. SEK -Afholdt sommerferie -Vi har deltaget til netværksmøde for konsulenter i DUF -Opstartet ny kørselsrefusionsopgørelse efter snak med ledelsen og revisor -Haft møde med DR vedr. Valdras Helte Licens -Benedicte har afsluttet sit supersoldat-forløb og Selina er begyndt sit. Diverse - Vi har været til reception på spejdernes lejr - Vi har udlånt udstyr til Magisk turnering og dankortmaskine til Seijo-con. - Vi har modtaget afslag på Vellux-fonds ansøgningen. - Simon fra DUF har kontaktet os (Eva), om vi vil være med til at møde om hvordan man arbejder med 30+ årige i DUF's Foreningsliv. - Maya har trukket sig fra Bifrosts hovedbestyrelse
Delegationsleder til DUFs delegeretmøde	Grundet rykningen af DUFs delegeretmøde, giver det mening ikke at følge den normale tidsramme for valg af delegationsleder og delegerede. Victoria Kaxe ønsker at være Bifrosts delegationsleder til DUFs delegeretmøde Og Victoria ønsker at tage teten for at samle de delegerede, så de kan nå at have en god proces op til delegeretmødet, hvor der allerede er deadline for ændringsforslag d. 4. september. FU stemmer for forslaget, og Victoria sætter holdet og kører processen.
Økonomi	- Status på første halvår af 2026 FU gives en status for første halvår af 2026 - Opsparing og økonomiske muligheder Intro Bifrosts likvide opsparing ligger efter afslutningen af projektet Fantastiske Fællesskaber, på 38 t.kr. FU skal tage stilling til hvordan de ønsker at se udviklingen for opsparingen i løbet af de næste 3 år. FU's debat tager udgangspunkt i følgende opstilling: a) En opsparing på 100 t.kr. - som vil kunne bruges til at lave lån til udvikling hos vores lokalforeninger og evt. mindre indsatser. b) En opsparing på 250-300 t.kr. – som ville kunne bruges til at landsforeningen vil kunne lave nationale projekter hos bagudbetalte fonde. c) En opsparing på 1-1,6 million kr. – som vil kunne drive organisationen i et år, hvis man mistede sit driftstilskud i et år



	FU ønsker at arbejde efter en opsparing på de 250-300 t.kr. over de næste 3 år, for at have et råderum til både at lave projekter og større tiltag. og gerne så en udvikling til 400 t.kr. over de næste 6 år. <u>Udviklingspotentiale under nuværende projekter</u> Der køres en løs brainstorm • Udvide supersoldatprogrammet til Lokale supersoldater (evt. i mindre time end nu) • Indsatser på at vækste på lokalforeningsfronten (f.eks. prøve at oprette flere Cosplay foreninger) • Opkvalificering af sekretariatet (kurser mm) <u>Lønudvikling</u> FU snakker om hvordan de tænker teorien i Bifrosts lønudvikling i foreningen. Der nævnes også at et løft af supersoldatkompensationen har fået stor opbakning fra hovedbestyrelsen.
Fremtidig retning for internationalt udvalg	Det Internationale udvalg har i snak med forpersonen, snakket om at få en klarer retning for udvalgets arbejde. FU tager derfor en snak, som skal fungere som et startskud på et bilag, som kan vendes med både internationalt udvalg og FU. • Størrelse på ture: f.eks. 5-15 personer. • Et klar formål om hvad folk skal tage med hjem fra turen. • Stærkere samarbejde mellem Hyperion og Sverok og Bifrost • Ønske til faste ture til f.eks.: Knudepunkt og NærCon • Udvalget vil selvfølgelig skulle lave et budget i starten af året som sædvanlig. Internationalt udvalg skal inviteres til et FU møde i år, hvor man snakker tankerne igennem. Punktet vendes også til HOB 3.
Medlemsafgrænsning og Metode	Tilgår og behandlingen rykkes til et senere FU møde, og til HOB 4.
Planlægning af HOB 3	note - Besøg punkt om medlemsafgrænsning når der planlægges program for HOB 3 – <u>Punktet udskydes til HOB 4</u> Punkter som skal behandles til HOB 3 1. Økonomisk opdatering - René 2. Strategi workshop – 1 time - Eva 3. Budgetprocesser m. Mertz og Jonathan 4. Tanker om retning for internationalt udvalg – SEK, Jonathan kører punkt. 5. Udviklingspotentialer – Jonathan og René 6. Knudepunkt - Oksen 7. Kommissorier m. Mørk og Oksen 8. Opkvalificering – Vedtægtsændringer m. Oksen 9. Præsentation af Bifrosts nuværende projektportefølje - René 10. Test af vandet for en ny undertitel - Eva 11. (evt. Test af vandet for Krigslive fuldt under Bifrost - Jonathan)



	12. Arbejdsblok 13. Forum – kommer du, vil du lave et punkt - Eva (kan evt. være et arbejds punkt) 14. Generalforsamlingen - René laver bilag, og Oksen kører punktet - præsentation af lokation og økonomisk model - Brainstorm om ”tema” og program (og hvad vil vi gerne have ud af generalforsamling) 15. Bifrostpuljen
Planlægning ifm. supersoldat reception	FU bedes tage stilling til hvornår der skal afholdes reception for den afgående supersoldat <u>Der besluttes at køre med d. 26. august kl. 17.</u>
Opgaver til næste gang	René – Prik til Mikkelsen om Partneridentifikation med Singapore René – Giv svar til Victoria René – Indkald til møde med forpersonskabet. SEK – Skriv bilag til HOB HOB bilag: 1) Økonomisk opdatering – René 2) Strategi workshop – 1 time - Eva 3) Budgetproccesser m. Mertz og Jonathan 4) Tanker om retning for internationalt udvalg – SEK, Jonathan kører punkt. 5) Udviklingspotentialer – Jonathan og René 6) Knudepunkt - Oksen 7) Kommissorier m. Mørk og Oksen 8) Præsentation af Bifrosts nuværende projektportefølje - René 9) Test af vandet for en ny undertitel - Eva 10) (evt. Test af vandet for Krigslive fuldt under Bifrost - Jonathan) 11) Forum – kommer du, vil du lave et punkt - Eva (kan evt. være et arbejds punkt) 12) Generalforsamlingen - René laver bilag, og Oksen kører punktet - præsentation af lokation og økonomisk model - Brainstorm om ”tema” og program (og hvad vil vi gerne have ud af generalforsamling) 13) Opkvalificering – vedtægtsændringer - Oksen Jonathan og Oksen - Hvad skal politisk udvalg være / lave Ozzy og Jonathan - Medlemsafgrænsning og Metode Jonathan skal besvare henvendelse vedr. opstilling til GF